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1. Inleiding 

In de voorliggende begroting lezen we de plannen van het College en het totale 

beleid voor het komende jaar 2025 en de jaren daarna. Westland Verstandig ziet 

pluspunten in de voorliggende begroting 2025. Een aantal zaken die wij belangrijk 

vinden voor Westland zullen (eindelijk) aangepakt gaan worden.  

 

Westland Verstandig vindt dat het bestuur wel veel meer oplossingsgericht zou 

moeten werken. In Westland hebben we al heel lang bepaalde problemen, zoals 

een tekort aan crisis- en verzorgingsbedden. Maar ook een enorm tekort aan 

seniorenwoningen met zorg en starterswoningen. Ook is meer groen nodig en dient 

de leefomgeving te verbeteren. Als er plannen binnenkomen op urgente gevallen, 

dan zouden die zowel ambtelijk als bestuurlijk bij voorrang, snel en soepel moeten 

worden behandeld en zouden moeten leiden tot een positief besluit. Dit vraagt een 

omslag in denken en handelen. De Omgevingstafel moet dit ook gaan doen.  

 

Geen verschraling van de voorzieningen moet het uitgangspunt zijn. Het geld ligt 

niet voor het oprapen en dus moet de Gemeente met de uitgaven zeer zorgvuldig 

omgaan. Dit geldt zeker nu de Gemeente kiest voor de enorme investering in het 

Floragebied. 

 

De aantrekkelijke leefomgeving van onze inwoners moet aandacht krijgen, naast de 

vele op te lossen vraagstukken zoals het bouwen van goedkope huizen voor 

starters, maar ook voor senioren (€ 250.000,-- tot € 300.000,-- en huren van 

€ 600,-- tot € 800,--), effectiever ruimtegebruik in Westland, betere 

wegeninfrastructuur, beter openbaar vervoer, betere zorgvoorzieningen etc. 

 

Het College wil fors gaan investeren. € 142 miljoen, waarvan € 80 miljoen in de 

Horti Campus en € 62 miljoen in diverse zaken. Gelukkig gaat het grootste deel 

daarvan op aan maatschappelijke voorzieningen. Met die richting en daadkracht is 

Westland Verstandig het eens. Investeringen die nodig zijn en voor de realisering 

van zaken waar al vaak heel lang op gewacht wordt!  

 

Daarbij zien we dat de gemeenteschuld oploopt. Wel hebben we in 2025 een 

begroting die sluit en dat zaken die belangrijk zijn voor Westland gedegen geregeld 

zijn.  

 

Welke financiële ruimte voorziet het College voor realisering van overige zaken die 

nog niet in de begroting 2025 zijn vermeld? 
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2. Antwoorden vragen 

Geen antwoorden kregen we in de vragenronde op de voorliggende begroting op 

onze navolgende vragen. Graag krijgen we die antwoorden alsnog. 

 

Vraag WV-03: 

“Welke uitgaven zijn er nu in totaal voor de positionering Westland en de glastuinbouw en 

de representatie? Op pagina 9 wordt aangegeven dat naast de structurele subsidie van 

€ 200.000,-- de WOS ook een bedrag van € 50.000,-- voor huisvesting gaat ontvangen. 

Verderop in de Begroting staat nog een bedrag van € 1.5 miljoen. Hoe moeten we dit zien. 

Met de Westland Agenda besteden we dus aan extra profilering en positionering in 2025 

meer dan € 1 miljoen. Is dit enorme bedrag wel gerechtvaardigd en wordt het doel wat 

daarmee beoogd wordt, ook wel bereikt?” 

 

Vraag WV-04: 

“Op pagina 10 wordt aangegeven: “Met een jaarlijkse verhoging van 4% per jaar voor het 

OZB-tarief voor woningen en niet-woningen …. Kunnen we uitvoering geven aan de plannen 

die Westland sterk en aantrekkelijk houden…”. Welke alternatieven zijn er voor het draaien 

aan de belastingknop? Onze fractie heeft gewezen op eventueel een taakstelling op het 

gebied van de gemeentelijke organisatie die in 2025 oploopt tot bijna € 90 miljoen. Is het 

College bereid om mee te denken aan die taakstelling in 2026? € 1.5 miljoen taakstelling zou 

toch moeten!” 

 

Deze vraag willen we nuanceren. Westland Verstandig gaat akkoord met de 

jaarschijf 2025 van de voorliggende begroting. Eerder had Westland Verstandig nog 

het idee om op de € 90 miljoen voor de bedrijfsvoering € 1.5 miljoen in 2025 te 

bezuinigen. Maar we willen dat voor 2025 nog niet doen. Aanpassing bedrijfsvoering 

heeft meer tijd nodig. Gaarne zien we dat het College bij de Kadernota in juli 2025 

de mogelijkheden aangeeft. We dienen daarvoor een motie in. 

 

Westland Verstandig wil meer vaart brengen in een groot aantal dossiers zoals de 

realisering van meer tijdelijke of definitieve starterswoningen, de realisering van 

meer seniorenwoningen met zorg, maar ook meer en beter groen, de komst van 

meer verpleegbedden etc. Om dat voor elkaar te krijgen is in 2025 meer ambtelijke 

ondersteuning nodig. Inkorting daarop remt mogelijk af. Wel nu al bekijken of voor 

2026 een dergelijke bezuiniging wel kan worden doorgevoerd, zodat dan geen 

verhoging meer nodig is van de OZB. We pasten de vraag dan ook aan. 

 

Vraag WV-11: 

“Wanneer kunnen we de eerste resultaten zien van het Wooninvesteringsfonds?” 
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Vraag WV-26: 

“Is het niet goed om de post van de 25% ook voor wat betreft 2025 te verhogen omdat 

steeds meer verenigingen aanspraak maken op die middelen?” 

 

Gaarne ontvangen we de antwoorden. 

 

3. Flora Horti Campus 

Westland Verstandig meent dat na het masterplan de nu voorliggende plannen voor 

het Floragebied daarvan een logisch uitvloeisel zijn. Snelle bouw van 150 tijdelijke 

en verplaatsbare woningen medio 2025, de bouw van het Vakcollege en de 

realisering van 1.400 bedden voor arbeidsmigranten zijn dringend nodig. Het hele 

plan betekent een grote aanslag op de financiële en organisatorische capaciteit van 

de Gemeente. Dat is een keuze die we maakten. Aan de keuze zijn ook risico’s 

verbonden. Dat moeten we ons zeker realiseren. 

 

Westland Verstandig ondersteunt het belang van de ontwikkeling van de Flora 

Campus Westland. We zien dit als het inspelen van de Gemeente op de nieuwe tijd 

en behoud van de status van Westland als glazen stad en de tuin van Europa.  

De beslissing om dit plan te gaan uitvoeren, betekent echter wel een enorme 

aanslag op de beschikbare financiële middelen en de beschikbare ambtelijke tijd. 

Maar we krijgen door uitvoering ook 1.250 woningen, 110.000 m2 

maatschappelijke- en kantoorruimte, 149 tijdelijke woningen, 1.400 

arbeidsmigrantenbedden, een nieuwe middelbare school, een sporthal, 200 

studentenbedden, een parkeergarage van 1.800 plekken en -als het aan Westland 

Verstandig ligt- een bushalte. Westland Verstandig wil het busstation voorlopig in 

het centrum van Naaldwijk laten en dus niet of slechts deels verplaatsen. 

Verplaatsing zullen onze inwoners niet waarderen! 

 

Westland Verstandig vindt het jammer dat de Gemeente alleen de kar moet trekken 

en dat het tuinbouwbedrijfsleven niet deelneemt. Nu loopt de Gemeente Westland 

zelf alle risico’s en dat betekent wel dat Westland tot ver na 2030 de komende jaren 

financieel strak aan de wind moet varen. In 2028 is de financiële piek voorzien als 

alles volgens plan verloopt. Of dat lukt moet afgewacht worden. Daarbij komt dat 

uitvoering ook nog extra geld zal kosten voor de voorzieningen die nodig zijn om 

het plan te realiseren (wegen, scholen, ontsluiting etc.). 

 

Daarbij komt dat de Westlandse Zoom en ONW nog niet afgewikkeld zijn en de 

Gemeentelijke grondbank nog € 150 miljoen gronden heeft, die ook nog bouwrijp 

gemaakt moeten worden.  
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Ook zijn er risico’s, zoals minder economische tijden waardoor de nu gehanteerde 

uitgangspunten ineens niet meer kloppen. We zijn verplicht om nu al zoveel als 

mogelijk ons daarvoor in te dekken.  

 

Eindelijk komen dan de eerste 149 verplaatsbare woningen voor starters voor 15 

jaar uit Westland en andere doelgroepen. Daar zijn we blij mee. Wel er naar toe 

werken dat hier echt Westlandse starters of Westlandse spoedzoekers terecht 

kunnen. Is het College dat laatste met ons eens en kan dit snel worden uitgewerkt 

hoe we dat kunnen bewerkstelligen? Maar Westland Verstandig is nog niet tevreden 

met deze 149 en snel zou een volgend initiatief vervolgd moeten worden. Het moet 

toch mogelijk zijn elders in Westland een tweede slag te maken.  

 

De bouw van 149 tijdelijke woningen bij de Horti Campus ondersteunen we volledig. 

Kan het College de Raad op de hoogte houden wanneer de BOPA wordt 

aangevraagd? Is het mogelijk in 2e instantie nog 50 woningen daar te plaatsen 

inclusief de 39 woningen die in De Lier wachten. Kunnen die huisjes niet opgesplitst 

worden. 13 zouden op het terrein in De Lier kunnen blijven voor bewoning. Dan op 

2 locaties nog ieder 13. Eerder is wel het evenemententerrein genoemd. Nu er 

weinig evenementen zijn, zou dat een optie kunnen zijn. 

 

Ook worden bij de Horti Campus 400 wooneenheden voor arbeidsmigranten 

gebouwd. Ook daar zal vaart achter gezet moeten worden. Worden deze 

gerealiseerd, dan wordt een hoop onrust op andere mogelijke locaties voorkomen 

en heeft Westland een belangrijke stap gezet in de oplossing van dit door velen 

gevoelde vraagstuk.  

 

Op de Horti Campus komt ook het Vakcollege en dat zit al jarenlang in de planning. 

Ook dat moet snel van de grond komen. 

 

Natuurlijk is Westland Verstandig ook kritisch op de financiële gevolgen voor onze 

Gemeente. Bedacht moet worden dat het eerste plan over de Horti Campus ook de 

overkant en 75 ha van het huidige veilingcomplex bevatte en daar gingen toen alle 

raadsfracties mee akkoord, inclusief de toenmalige coalitiepartijen. Nu het gebied 

kleiner geworden is en dus de risico’s ook minder, gaat LPF als oppositiepartij 

tegenwerken en brengt de Westlandse Zoom-ervaringen te berde. Natuurlijk zijn er 

risico’s aan de ontwikkeling van de Horti Campus, maar we moeten het ook zien als 

oplossing van knelpunten die er zijn. 
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4. Arbeidsmigranten 

We wachten ook op nog meer resultaten van huisvesting arbeidsmigranten op de 

bedrijven en eerder dienden we daar al moties over in. We zien helaas nog steeds 

(te) weinig voortgang. Hier liggen kansen! College hoe staat het en wanneer 

worden de resultaten verwacht.  

 

Onze motie voor betere en veel simpeler regels voor het toelaten van huisvesting 

van arbeidsmigranten op de bedrijven haalde het niet, omdat het College daar al 

mee bezig was. Hoe ver staat het en gaarne een overzicht van de thans lopende 

aanvragen en de stand van zaken. Ook een overzicht van de in de voorfase al 

gestrande initiatieven. 

 

Westland Verstandig is kritisch op verkeerde plannen voor de huisvesting van 

arbeidsmigranten zoals in De Lier waar in het landelijk gebied zeker 688 personen 

gehuisvest zouden moeten worden. Dat is geen oplossing. We willen meer naar de 

plek bij de Horti Campus, een gebied in ontwikkeling, en naar huisvesting op de 

bedrijven waar meer vaart in gebracht moet worden. We zijn ook geen voorstander 

van de huisvesting aan de Arckelweg. Anders dan gesuggereerd, is dat geen 

huisvesting op het ABC-terrein. We zijn ook tegen het gehele ABC-plan zoals het er 

nu uitziet. Verkeerstechnische problemen, te hoog en te massaal en niets 

bijdragend aan de Westlandse economie. Aanvoer, verwerking door 

arbeidsmigranten en afvoer van hier meestal niet geteelde producten. Andere 

keuzes moeten gemaakt worden. Dit soort plannen levert Westland te weinig op, 

wijziging glastuinbouw in bedrijvenbestemming dient zeker op deze locatie niet 

plaats te vinden. 

 

5. Afschaffing 0-beleid buitengebied 

Westland Verstandig wil afschaffing 0-beleid (enkel een nieuwe woning in het 

buitengebied met bouwrecht van meer dan € 300.000,--) in buitengebied en in het 

bijzonder in de linten langs de wegen. Een motie van Westland Verstandig in de 

juni-raad kreeg geen steun. Ten onrechte. In tijden van woningnood moeten we 

niet vasthouden aan verouderde en achterhaalde uitgangspunten. Westland 

Verstandig wil daarover in ieder geval in gesprek met het College en daarbij zal ook 

de rol van de Provincie betrokken dienen te worden. Met de Provincie zal zo 

mogelijk overleg gevoerd moeten worden, leidend tot andere uitgangspunten. 

 

6. Inclusieplannen 

Plannen over inclusie zijn prima, maar we moeten niet doorslaan. Geen gedram, 

dwang, want dat werkt in Westland averechts.  
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7. Ruimtelijke invullingen en kansen 

We wachten nog op de resultaten van de door Westland Verstandig gevraagde 

overzichten van het daadwerkelijke gebruik van de 5.000 ha die een 

glastuinbouwbestemming hebben in Westland. Niet eens de helft van de 5.000 ha. 

is voor kassen en bijbehorende voorzieningen in gebruik. Met name de 

braakliggende percelen -en dat vaak al tientallen jaren- tonen aan dat zeker niet alle 

gronden die nu glastuinbouwbestemming hebben voor de glastuinbouw nodig zijn 

en ook in de komende jaren niet zullen worden en die gronden kunnen ingezet 

worden voor andere dringende gebruiken zoals goedkope woningen, al of niet 

tijdelijk, en meer en beter groen, verbeterde wegenstructuur en veiliger fiets- en 

wandelpaden.  

 

Meer aandacht moet er zijn voor goede initiatieven en ontwikkelingen. Westland kan 

zich beter hierop richten. Niet teveel achter LTO aanhollen dat enkel oog heeft voor 

grotere kwekers en hun belangen en niet voor wat Westland echt nodig heeft. 

Westland Verstandig meent dat Westland als innovatieve tuinbouwgemeente het 

alleen op termijn redt als er een meer evenwichtig gebruik van de schaarse grond 

gaat plaatsvinden. Anderzijds leverden en zullen ook niet gaan leveren, de vele 

braakliggende gronden en verwaarloosde kassen, geen enkele toegevoegde waarde 

aan Westland. Westland Verstandig wil hier het beleid aanpassen en daarbij zal ook 

de Provincie betrokken moeten worden. 

 

8. Toegankelijkheid strand bij Ter Heijde 

Westland Verstandig diende een motie in om het strand bij Ter Heijde beter 

toegankelijk te maken voor mensen die slecht ter been zijn. Die motie werd 

aangehouden omdat er een voorstel zou komen. Hoe staat het daarmee? 

 

9. Doorstroming senioren 

Onze motie om te komen met concrete doorstromingsvoorstellen voor senioren en 

een pilot te starten in één van onze dorpen. Hoe staat het daarmee?  

 

10. Slechte staat fietspaden en trottoirs 

Westland Verstandig beluistert bij veel inwoners de klachten over onze fietspaden 

die ongelijk zijn door losliggende en te ver uit elkaar liggende tegels en ook van het 

omliggende groen dat het doorrijden vaak bemoeilijkt. Hetzelfde geldt voor veel 

stoepen in onze dorpen. Recent maakte een door Westland Verstandig gehouden 

buurtschouw in Cruysbrouck duidelijk dat de stoepen niet in orde zijn. We vroegen 
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al vaker de werkschema’s wanneer welke delen van de dorpen onder handen 

worden genomen. 

 

Vele wegen en fietspaden zijn van slechte kwaliteit. Wat gaat daarmee gebeuren. 

Pleisters plakken zoals gedeeltelijke aanpak van slechte plekken levert te weinig op 

en lijkt weggegooid geld. Structureel zal er iets moeten gebeuren. 

 

We vroegen al meerdere keren om betere bewegwijzering op Westlandse fietspaden 

zoals de afslag bij Arendsduin richting Poelzone. Zonder zichtbaar resultaat. 

 

11. Woonvisie 

De Woonvisie lijkt erg ingewikkeld te zijn na het amendement met de allonge. Bij 

een recente bijeenkomst van doelgroepwooninitiatieven werd aangegeven dat 

vanuit de Gemeente wordt aangegeven dat in de Woonvisie seniorenhuisvesting niet 

meer voorkomt. Dat is toch niet correct en de pagina’s 29 en 30 gelden toch nog 

steeds en als dat niet zo is, dan zouden deze weer moeten worden opgenomen. 

 

12. Mobiliteit 

Wat afval en groen in de vorige bestuursperiode was, is verkeer en de vele te 

drukke wegen waar te hard gereden wordt in deze periode. Hier zal snel een extra 

tandje bijgezet moeten worden om in 2025 sneller op dit vlak resultaten te boeken. 

 

De MRDH verdeelt de gelden. Welke bedragen zijn in de begroting opgenomen voor 

van de MRDH te ontvangen bedragen voor mobiliteit. Als we de begroting van de 

MRDH volgen, dan gaan vooral veel en hoge bedragen naar Rotterdam en Den 

Haag en behoudens het metropolitaanse fietspad, wordt Westland niet echt 

genoemd. Wanneer is het fietspad overigens voor gebruik gereed? 

 

Het openbaar vervoer is in Westland een zorgenkindje en scoort naar de mening 

van onze inwoners onvoldoende, mede door de wijze waarop de huidige 

concessiehouder EBS uitvoering geeft aan de concessie. Dat moet allemaal beter! 

Daar moet het College ook aan werken. Het is wrang voor Westland dat wel € 100 

miljoen wordt uitgegeven voor de Hoekse metro en de Haagse tram naar 

Wateringse Veld en Erasmusweg, maar dat alles stopt voor de gemeentegrens met 

Westland.  

 

Daarbij dient dan ook betrokken te worden de vaak niet acceptabele afstand tussen 

bushaltes en woonwijken. Ook daarover wordt in Wateringen veel geklaagd. Ook in 

Monster na de omleiding over de Molenweg / Emmastraat wordt daar veel en 
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terecht over geklaagd. De situatie Monster moet zoals al vele malen beloofd door 

het College veranderd worden door kleinere bussen of aangepaste routes, zonder 

terug te keren naar de oude situatie. In ‘s-Gravenzande zijn de laatste 

nieuwbouwwijken te ver gelegen van de bushaltes. Meerdere keren is hier aandacht 

voor gevraagd, maar er gebeurt niets.  

 

Gezien de schaarse ruimte en de lange realiseringstijd voor een lightrail vragen we 

ons af of niet ook gekeken moet worden naar andere alternatieven zoals een 

kabelbaan als vervoer tussen de dorpen door de lucht ook als duurzaam alternatief. 

Wellicht futuristisch, maar wel gemakkelijker te realiseren. Elders werkt dit! Zie ook 

de studie door de TU Delft voor de Mall in Leidschendam. Wellicht die studie goed 

volgen en eventueel daarop aanhaken.  

 

Wat gaat het College concreet doen aan de mobiliteit en beter openbaar vervoer in 

Westland. De wegen lopen vast en daar moet echt iets aan gebeuren.  

 

De wegen in Westland in en rond onze dorpen lopen vol, zijn te druk en er wordt te 

snel gereden, waardoor onze inwoners vaak klagen over onveilige situaties en om 

concrete maatregelen vragen. Eerder stelden we al voor meer 30 km-wegen in te 

voeren, meer cameratoezicht mogelijk te maken, zebrapaden aan te leggen en te 

verlichten, maar tot nog toe zien we dat er weinig gebeurt.  

 

Er komen steeds meer huizen en inwoners bij en de wegen worden daarop te 

weinig aangepast. Dat is een probleem waarop we al jaren wijzen maar waar te 

weinig gebeurt. 

 

Westland zal er niet aan ontkomen om meer rondwegen aan te leggen om de nu 

bestaande doorgaande routes te ontlasten. Ook in de dorpen zelf zullen concrete 

maatregelen genomen moeten worden om de huidige situatie te verbeteren. Na de 

Piet Struijkweg in Naaldwijk en de Oostelijke Randweg in De Lier zou een dergelijke 

weg ook moeten komen in ’s-Gravenzande, omdat de Woutersweg en de Koningin 

Julianaweg te druk zijn. Ook in Wateringen deed Westland Verstandig eerder 

suggesties om tot een andere en betere verkeerscirculatie te komen met een 

rondweg-idee. In Wateringen kan mogelijk gebruik gemaakt worden van bestaande 

wegen. Westland Verstandig wil graag dat het College snel met deze plannen een 

opstart maakt in 2025. Het is onze overtuiging dat het er toch van moet komen en 

dan kan het maar beter snel worden aangepakt! 
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De geplande rotondes in Wateringen kosten veel geld. De grote rotonde lijkt 

bestemd te zijn voor ontsluiting van de mogelijk komende supermarkt, maar dan 

zou het toch logisch en redelijk zijn dat niet de Gemeente de kosten draagt, maar 

de ontwikkelaar. We hebben nu weer het idee -evenals de rotonde in Naaldwijk- dat 

deze kosten op de Gemeente worden afgewenteld en dus kunnen onze inwoners 

betalen voor een rotonde die de komst van de supermarkt mogelijk maakt.  

 

13. Onduidelijke positie Gemeente bij de exploitatie huidige Horti 

Campus 

In de begroting zien we niet duidelijk wat de huidige bijdrage is aan de Horti 

Campus vanuit de Gemeente. De bij onze fractie binnenkomende berichten van 

inwoners zijn niet echt duidelijk. Huurt de Gemeente in de huidige Horti Campus 

ruimte en zo ja hoeveel betaalt de Gemeente daarvoor en welk gebruik wordt van 

die ruimte gemaakt? Welke afspraken zijn gemaakt over de (verlengde) 

kapitaaldeelname van de Gemeente en levert die kapitaaldeelname nog wat op? 

 

14. Situatie Monster en parkeren 

Voor Monster geldt dat in het centrum nog steeds een fors parkeerprobleem is. Dat 

zou eenvoudig opgelost kunnen worden door in het centrum ruimte te creëren. We 

stelden daarover al eerder vragen, maar die leverden weinig op. Achter de Zeestraat 

zou ruimte gecreëerd kunnen worden door schuren daar weg te halen. We dienen 

daarvoor een motie in. 

 

In Monster zien we een vanuit de inwoners genomen initiatief om weer reuring te 

krijgen in het dorp. De feestweek, Koningsdag, wielerronde krijgen daardoor weer 

hun glorie terug. Westland Verstandig wil dit soort initiatieven steunen vanuit de 

Gemeente als dat nodig is. We dienen daarvoor een motie in. 

 

15. Leefbaarheid dorpen 

Voorts wil Westland Verstandig de leefbaarheid in de dorpen vergroten door 

woningcorporaties te dwingen gerichter woningen toe te wijzen. Bij gericht 

toewijzen wordt een woning toegewezen aan mensen die iets willen bijdragen aan 

de leefbaarheid van de buurt of iets extra s willen doen voor buurtbewoners. Een 

kandidaat moet uiteraard ook ingeschreven staan in Woonnet en een passend 

inkomen hebben voor de sociale huurwoning. Gedacht kan worden aan een 

motivatiebrief die kandidaten moeten schrijven die dan beoordeeld moet worden 

door de corporatie / Gemeente / een buurtbewoner. Op deze wijze kan gekomen 
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worden tot een evenwichtige buurtopbouw die dan de leefbaarheid ten goede zal 

komen. We dienen daar een motie voor in. 

 

16. De Naald 

Westland verdient een goed theater en dat is De Naald. Diverse prijzen werden 

gewonnen! Chapeau daarvoor! Dat op termijn een nieuwe Naald er moet komen, is 

een gegeven. Eerst een plan voor het hele gebied en daarin de nieuwe Naald 

inpassen met parkeren, groen, woningen etc. Ook financieel alles goed doorrekenen 

en goed in beeld brengen. Wat de directie van De Naald wil -snel bouwen, geen 

parkeren en maar afwachten wat de jaarlijkse lasten zijn- acht Westland Verstandig 

niet zorgvuldig en niet verstandig. Raar is dat andere politieke partijen die 

benadering volgen en zonder nadere onderbouwing de Gemeente willen storten in 

een mogelijk horrorscenario dat niet alleen de bouwkosten van theater en parkeren 

en verdere voorzieningen niet goed zijn ingeschat en onderbouwd, maar ook de 

hogere jaarlijkse exploitatielasten die de Gemeente moet gaan betalen om De Naald 

in de lucht te houden niet duidelijk zijn. Nogmaals ook voor Westland Verstandig is 

een nieuw theater met een grotere zaal en wellicht een bioscoop een optie, alleen 

nu nog even niet, zeker niet zonder nadere onderbouwing. Westland Verstandig 

wijst daarvoor naar de nu bestaande financiële situatie rond de Naald: de omzet is 

tussen de € 2.5 en € 3 miljoen. De jaarlijkse bijdrage vanuit de Gemeente is dit jaar 

ruim € 1.4 miljoen, maar De Naald vindt dat zelfs te weinig. Belangrijk is dat door 

de Gemeente een veel te lage en zeker geen marktconforme huur gerekend wordt 

voor het gebouw. Bij een nieuw theater is te voorzien dat de jaarlijkse bijdrage een 

veelvoud wordt van de thans bestaande bijdrage en de huur meer dan verdubbelt, 

wil sprake zijn van marktconforme huur. Willen we dat en waar gaat de Gemeente 

dat van betalen? Dat zijn vragen die eerst beantwoord moeten worden voordat een 

besluit genomen wordt. Ook is de grootte niet duidelijk. De directie wil een 

tweemaal zo grote Naald, zonder extra parkeren en wenst geen andere gebruikers 

van De Naald.  

 

De Raad moet niet beslissen uit emotie, maar op basis van goede informatie. Er ligt 

een rapport, maar het lijkt erop dat daarin enkel beschreven is wat de huidige 

directie van De Naald vindt. Voorts zitten in dat rapport vele hiaten. Geen 

onderbouwing en geen uitwerking. De kostprijs is niet onderbouwd. Ervan 

uitgegaan wordt in het rapport dat het 5 jaar duurt voordat de nieuwe Naald er is 

en de te betalen huur is een PM-post. Pas sedert deze directeur er is, is De Naald 

een bouwval, is niet meer geschikt voor veel uitvoeringen en bekende artiesten 

zouden daarom De Naald mijden! Een aantal jaren geleden bij het losmaken van De 

Naald van de Gemeente kostte De Naald de Gemeente ieder jaar € 700.000,-- en 



 
 

 
12 

 

dat bedrag zou naar 0 worden teruggebracht als De Naald een zelfstandig theater 

zou worden. Dat is zeker niet gelukt uitgaande van de cijfers, want de €700.000,-- 

is in enkele jaren verdubbeld. Maar Westland Verstandig is ook voor een goed 

theater in Westland. 

 

Kort en goed: In de voorliggende begroting staat geen bedrag voor De Naald. Dat 

willen we zo laten! In alle scenario’s, ook die van De Naald zelf, zal de huidige Naald 

nog jaren (5) “in de lucht gehouden moeten worden”.  

 

Over De Naald namen we kennis van de raadsinformatiebrief. Ons standpunt -eerst 

alles goed in beeld brengen, de ontwikkeling van het gehele Verdilaangebied daarbij 

betrekken, alle aspecten (kosten / exploratie/ gebruikers / huur / parkeren/ 

dekking) van een nieuw gebouw daarbij eerst in beeld brengen en daarna pas een 

gewogen besluit nemen- blijft ongewijzigd. Met hetgeen de meerderheid van de 

Raad wil, zijn we het niet eens. De raadsinformatiebrief is duidelijk en als vervolg 

daarop is voor deze begroting in 2025 geen uitgave voorzien, behalve dan de al 

eerder genoemde voorbereidingskosten. Over De Naald wachten we het verdere 

verloop af, waarbij onze insteek duidelijk is en we zeker niet kunnen meegaan met 

het door de directie van De Naald emotionele en niet correcte betoog over het 

instorten van het huidige gebouw. Natuurlijk moet Westland altijd een goed theater 

De Naald houden, maar daar gaat de discussie natuurlijk niet over. 

 

17. De Ombudsman 

De Ombudsman staat wel in de begroting voor de komende 4 jaren. Wanneer 

komen concrete plannen. Bekend is dat Westland Verstandig een Ombudsman naar 

het Rotterdams model voorstaat. De Ombudsman / -vrouw zal door de Raad 

benoemd moeten worden en zal los moeten staan van de organisatie. 

 

18. Bestaanszekerheid 

Belangrijk vinden we ook dat het huidige minimabeleid in stand blijft en mogelijk 

wordt verbeterd en aangevuld. 

 

Westland Verstandig kiest voor bestaanszekerheid voor onze inwoners en dat 

betekent dat niet geknabbeld mag worden aan het bestaande minimabeleid. Daar 

kiest het College ook in de voorliggende begroting gelukkig voor! Inwoners met 

alleen AOW of zelfs inwoners met een middeninkomen hebben moeite om rond te 

komen gezien de steeds hoger wordende vaste lasten. Door het omhoog trekken 

van inkomensgrenzen tot 130% worden inwoners bereikt die daar ook baat bij 

hebben. Dat vindt Westland Verstandig een goede zaak. 
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19. Kunst en cultuur 

Westland Verstandig is voor een sterke kunst en cultuur in Westland. Westland 

Verstandig vindt dat kunst en cultuur extra aandacht moeten krijgen. We zouden 

graag meer beelden hebben in de openbare ruimte en in het coalitieakkoord staat 

twee per jaar. Worden die geplaatst en wordt daar overleg met Westlandse 

kunstenaars over gevoerd? 

 

Wanneer komen de concrete plannen voor kunstwerken in de openbare ruimte? Zie 

vraag WV-24. We willen graag dat het Kunstmuseum er nu wel snel zal komen. We 

praten daar al lang genoeg over.  

 

Westland Verstandig koestert kunst en cultuur in Westland. Dat kunst en cultuur bij 

vorige Colleges bekaaid ervan af gekomen is, is ook de mening van Westland 

Verstandig. Vreemd is het dat nou net de partijen die vele jaren de dienst 

uitmaakten in Westland nu moord en brand schreeuwen dat er te weinig geld wordt 

gespendeerd aan kunst en cultuur. 

 

20. Nog werk aan de winkel 

Graag wil de fractie van het College te horen krijgen hoe ver het College is met de 

punten uit het coalitieakkoord.  

 

pag. 4:  

- meer budget voor groen; 

- duidelijk andere koers tuinbouw (“we houden niet vast aan een aantal 

hectaren” maar “zetten in op een kwalitatief goed en hoogwaardig 

glasareaal”); 

- verbeteren doorstroming verkeer in Westland;  

- zoveel mogelijk invoeren van 30 km; 

- realiseren woonvormen voor ouderen;  

- faciliteren van Westlandse culturele initiatieven en activiteiten; 

 

Van de snel voor mekaar punten:  

- participatie marktpartijen in het Wooninvesteringsfonds; 

- Fitpark in de Heenweg;  

- verbeteren vooraanzicht Voorstraat Poeldijk; We beloofden het aangezicht 

van de Voorstraat te veranderen. Wanneer wordt dat gedaan? Er werd wel 

iets gedaan, maar nog lang niet alles. 
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pag. 6: 

- het op gang brengen van al veel te lang stilliggende woningbouwinitiatieven 

(Verkade Kwintsheul / Boutkan Kwintheul; in centrum van Monster diverse 

locaties / Van de Ende De Lier / Voorstraat 88 Poeldijk etc.), gehele plan 

Wateringen Noord; 

- natuur inclusief bouwen; 

 

pag. 7: 

- buurtschouwen 2.0 houden; 

- mantelbuizen aanleg; 

- meer bankjes, picknicktafels, openbare toiletten langs recreatieve routes; 

- openbaar toilet in Monster; 

- in alle dorpen extra meubilair en mooie verlichting; 

 

pag. 8 

- in nieuwe wijken vooral ondergrondse inzameling;  

- huisvesting statushouders in leegstaande gebouwen of pensions; 

 

pag. 9  

- Westland Agenda in verbeterde vorm;  

- voor oppervlakte watervervuiling concrete verbetering; 

 

pag 10  

- vermindering regeldruk; 

- uitvoering Werkboeken voor onze dorpen; 

- werkbedrijf in kas; 

 

pag. 11  

- handhaving alleen als dat leidt tot realisering van concrete reconstructie- of 

schaalvergrotingsplannen;  

- heroverweging nutteloos uitgevoerde handhaving in verleden; 

- doorstroming en bereikbaarheid; 

- betere OV-verbindingen;  

- OV-situatie rond en in Monster verbeteren/aanpassen; 

- optimaliseren kruispunten;  

- meer stallingsmogelijkheden fiets; 

- goede fietsbewegwijzering in Westland;  

- lightrailverbinding of alternatief;  
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- ondergrondsparkeren bij grotere wooncomplexen;  

 

Pag. 13  

- meerjarige vergunningen;  

- alle kinderen in Westland naar school; 

- invoering Seniorengids;  

 

pag 15  

- zwemles voor kinderen;  

- versterken kunst en cultuur faciliteren tal van initiatieven; 

 

pag. 16  

- verdere samenwerking sport / culturele instellingen en scholen;  

- meer buitensporten mogelijk maken;  

- sporthal Ondo / Voetbal en Westlandhal; 

- meer of ander gebruik evenemententerrein; 

 

pag. 17 

- eigen recherche-onderdeel Westlandse Politie;  

- inzet wijkagenten voor 80% in hun dorp;  

- meldpunt verkeersonveilige situaties; 

- prioriteit aan overlastgevende situaties in de dorpen;  

 

Graag de reactie van het College en ook vermelden wat en wanneer in 2025 gaat 

gebeuren. 

 

21. Centrumplannen 

Westland Verstandig meent dat in de huidige plannen nog te weinig zichtbare 

concrete stappen gezet worden aan de uitvoering van de centrumplannen Monster, 

Poeldijk en Wateringen. Eerder werden die plannen wel gemaakt en daarna 

stagneerde de uitvoering. Daar waar in Naaldwijk en ‘s-Gravenzande concrete 

succesvolle invulling plaatsvond van de horecapleinen, bleven soortgelijke 

ontwikkelingen in Wateringen, Monster en Poeldijk uit. Dat moet wel gaan 

gebeuren. Voor Wateringen naast de rotonde snel meer verkeersoplossingen op 

korte termijn en structurele oplossingen op de ietwat langere termijn. Op 20 juni 

2024 waren we in Wateringen bij de Verkeersavond. Hoe gaan we de daar beloofde 

verbeteringen betalen en welk bedrag zal daarvoor worden begroot? 
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22. Westland de glazen stad 

In het coalitieakkoord wordt als uitgangspunt voor de tuinbouw aangegeven dat 

niet vastgehouden wordt aan het aantal hectaren, maar dat kwaliteit en 

mogelijkheden voorop staan. Westland Verstandig vindt dit niet terug in het beleid 

op dit moment. Wanneer gaat het College aan de slag met dit punt uit het akkoord? 

 

Westland Verstandig meent dat Westland als de glazen stad en de tuin van Europa 

verder versterkt moet worden. We hebben daar een eigen kijk op hoe dat het beste 

vorm gegeven kan worden. Niet door krampachtig vast te houden aan de huidige 

5.000 ha glastuinbouwbestemde gronden, maar te kiezen voor kwaliteit in plaats 

van kwantiteit. De huidige al vele tientallen jaren bestaande situatie (veel 

braakliggende percelen, van de 5.000 ha wordt maar ca. 2.300 ha voor kassen 

gebruikt, van de 2.300 ha kassen is maar 1.300 ha goed te gebruiken en een 

onbekend aantal kassen staan gewoon leeg) zou gewijzigd moeten worden. Immers 

wil Westland als tuinbouwgemeente blijven floreren, dan zal ook ruimte moeten 

worden gemaakt voor wonen, recreëren, wegen, groen etc. Doen we dat niet, dan 

zal Westland voor inwoners niet meer aantrekkelijk genoeg zijn en gaat de tuinbouw 

ook verloren. Met onze motie om Westland in beeld te brengen en duidelijk aan te 

geven de braakliggende percelen met tuinbouwbestemming, niet voor tuinbouw 

gebruikte perceelsdelen, leegstaande of zeer beperkt gebruikte kassen, wel voor de 

teelt gebruikte kassen, verhuurde kassen etc. willen we snel concrete veranderingen 

doorvoeren. We hebben nog geen uitvoering gezien van deze motie. Wanneer 

gebeurt dat? Dit alles zal duidelijk in kaart gebracht moeten worden. 

 

Dat betekent een omslag in denken ten opzichte van het verleden. De praktijk wijst 

uit dat schaalvergroting / reconstructies in Westland nauwelijks plaatsvonden, 

initiatieven zoals HOT ondanks inbreng van heel veel euro’s jammerlijk totaal 

mislukten en dat subsidieregelingen zoals Vorm niet echt goed lopen en niet echt 

bijdragen aan schaalvergrotingsinitiatieven.  

 

Door Westland fietsend zien we een heel groot aantal braakliggende percelen grond 

en als men het gebied “ingaat” heel veel leegstaande vervallen kassen die geen 

echte bijdrage meer leveren aan de glazen stad. Een andere visie is dan ook reëel 

en beter. We lezen daarover weinig in de plannen voor 2025.  

 

23. OZB 

De 4% verhoging OZB dient eenmalig te zijn uitgaande van de huidige kennis. 

Voorts is het voor Westland Verstandig belangrijk dat voor 2025 de 

afvalstoffenheffing en rioolheffing -behalve de indexering– gelijk blijven.  
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Westland Verstandig meent dat voor de begroting 2026 kritisch moet worden 

gekeken naar de kosten bedrijfsvoering, dat wil zeggen kosten medewerkers en 

externen. We zien dat deze ieder jaar stijgen en ruim begroot worden. Door 

strakkere aansturing moeten daar bezuinigingen haalbaar zijn met behoud van het 

dienstverleningsniveau. Als we structureel daarin snijden, dan is de OZB-verhoging 

2025 t/m 2028 wellicht niet nodig. Onder de voorwaarde dat de afvalstoffenheffing 

en rioolheffing gelijk blijven, kunnen we -als er geen andere dekkingsmogelijkheden 

gevonden worden- akkoord gaan met de 4% voor 2025.  

 

24. Noodzakelijk taken 

Zijn er voldoende financiële middelen om bepaalde verplichte taken die de 

Gemeente heeft ook te kunnen uitvoeren? We noemen het snel weghalen van oude 

fietsen en het snel weghalen van zgn. schadelijke weesbootjes. Recentelijk gaf de 

wethouder aan dat er geen financiële middelen zijn om deze taken goed uit te 

voeren. Dat klopt niet en moet echt anders. Voor deze gemeentetaak moeten 

geldmiddelen vrijgemaakt kunnen worden binnen de bestaande budgetten. 

 

25. Verpleeghuisbedden 

Westland Verstandig blijft gaan voor de komst van 80 extra verpleeghuisbedden, 

crisis- of kortstondig verblijf-bedden. Op raadsvragen van onze fractie werd 

aangegeven dat de 80 bedden bij de Kreek in de onderzoeks- / verkenningsfase zit. 

Dit is een urgent probleem. Dus College zet alles op alles om dit nu snel echt voor 

elkaar te krijgen in 2025. 

 

26. Buurtbeheerders / wijkmanagers 

Per 1 januari 2025 worden de wijkmanagers gecompleteerd en zullen er 6 zijn. Het 

College geeft in de beantwoording aan dat deze wijkmanagers ook een ruimer 

bereik krijgen en aangehaakt worden op bredere maatschappelijke vraagstukken. 

Westland Verstandig is heel tevreden met deze invoering. Graag wel meer 

ruchtbaarheid geven aan deze wijkmanagers die nog beter zichtbaar moeten zijn en 

waarvan de namen ook bekender moeten zijn bij onze inwoners. Wat gaat het 

College daar verder meer doen!  

 

Buurtbeheerders / wijkmanagers werden tot nog toe in enkele kleinere kernen 

ingezet. Wijkmanagers komen nu in alle dorpen. Voorts wil Westland Verstandig dat 

deze wijkmanagers veel meer naar buiten optreden en nog beter bereikbaar zijn. 

Samen met de wijkagent, sociaal makelaars en de BOA’s zouden ze veel beter 

aanspreekbaar moeten zijn in de dorpen. Onze inwoners moeten hen nog beter 
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weten te vinden. Wellicht dat een deel van de begrote gelden voor het kopje koffie 

ingezet kan worden om als Gemeente beter aanspreekbaar te zijn via vorenstaande 

personen en ook deze managers ingezet kunnen worden in sociaal 

domeinaangelegenheden zoals eenzaamheid.  

 

27. 30 km-wegen 

Wij beloofden meer 30 km-wegen in Westland en volgens ons is daar te weinig 

terecht gekomen. Op diverse raadsvragen werd de boot afgehouden en via allerlei 

redenaties (soort weg / geen aanpassingen mogelijk etc.) werden verzoeken niet 

gehonoreerd. Zo komen we niet echt verder en schuiven we alles voor ons uit. Dat 

was niet de intentie van het coalitieakkoord en de daarin opgenomen belofte. Dus 

aan de slag en een inhaalslag maken. Dit soort maatregelen kunnen rekenen op een 

breed draagvlak onder onze inwoners.  

 

28. Groen 

Is er voldoende budget om Westland robuust te vergroenen en welke plannen 

worden in 2025 uitgevoerd?  

 

29. Ingrijpen College bij te grote plannen waardoor deze stagneren 

Ook valt op dat bijv. plannen aan de Kerklaan in Wateringen en de watertoren in 

Naaldwijk niet van de grond komen omdat de ontwikkelaar te hoog, te massaal en 

niet passend in de omgeving wil bouwen en dus op weerstand stuit. Waarom grijpt 

het College niet in en zorgt voor wel acceptabele plannen. Voeg daaraan toe veel 

gebieden in Westland die wachten op goede plannen, zoals rond de rotonde 

Molenweg / Emmastraat in Monster, de Symfonie in Honselersdijk, achter Duingeest 

in Monster, diverse percelen aan de Opstalweg in Naaldwijk en de Naaldwijkseweg 

in ‘s-Gravenzande en dan is duidelijk dat de bouwkansen er wel zijn, maar niet 

worden benut. Hoe kan dat anders en sneller? 

 

30. Veel meer maatwerk en echt resultaatgericht werken; Kort op 

de bal spelen! 

Westland Verstandig is meer voor maatwerk en werken naar een bepaald doel toe. 

Zo stagneert de huisvesting arbeidsmigranten op de bedrijven. Dat betekent dat 

extra inzet moet komen om dat te veranderen.  

 

De doorstroming van senioren stagneert omdat ze niet willen verhuizen, omdat een 

mogelijke nieuwe woning niet goed gesitueerd staat, te klein of te groot en of te 
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duur in huur is. Wil er doorgestroomd worden, dan moet er gebouwd worden zoals 

men wil, dus bouwen op maat. Ook daar correcte stappen zetten! 

 

Groepswooninitiatieven komen niet van de grond omdat er geen geschikte grond is. 

Dat betekent dat de Gemeente volgens Westland Verstandig buiten de gebaande 

paden moet lopen om dat toch voor elkaar te krijgen.  

 

Ook de Omgevingstafel dient zich meer bewust te zijn van wat we als Westland echt 

willen bereiken en snel nodig hebben. Dit is een politieke keuze en vanuit het 

College zou meer sturing moeten plaatsvinden! Vreemd vonden wij dat bijv. een 

initiatief van Martha Flora op een perceel aan de Naaldwijkseweg wat al vele 

tientallen jaren braakligt voor de tuinbouw en waar nooit meer een kas zal komen, 

niet haalbaar is volgens de Omgevingstafel vanwege de glastuinbouwbestemming. 

Westland Verstandig vindt dit een onwenselijke benadering omdat er grote behoefte 

in Westland is aan seniorenwoningen met zorg en het realiseren daarvan maar niet 

lukt. We moeten blij zijn als Gemeente met een dergelijk initiatief! Dus koesteren en 

realiseren! Ook hierbij zal de Provincie betrokken moeten worden.  

 

31. 2e Berkenflat 

Westland Verstandig is voor snelle bouw van de 2e Berkenflat. Wat kunnen we doen 

om dit te versnellen. Wat ons betreft worden ook dergelijke initiatieven ontwikkeld 

in andere dorpen. Hoe kan dit bevorderd worden? 

 

32. Gemeentewerf 

De huidige gemeentewerf in Naaldwijk ligt op een verkeerde plek. Snelle 

verplaatsing naar een goed ontsloten stuk grond: we noemden eerder een locatie 

aan de Galgeweg. Op de huidige locatie -gezien de ligging- zou woningbouw 

prachtig zijn. Dat moet toch snel te realiseren zijn en zal tot een meer praktisch 

ingerichte werf leiden eventueel samen met HVC.  

 

33. De doorstroming van statushouders uit het hotel  

Het aantal verplicht te huisvesten statushouders moet verminderd worden omdat 

we nu opgaves krijgen waar Westland niet aan zal kunnen blijven voldoen. 

Westland Verstandig acht het in ieder geval niet acceptabel dat nog meer sociale 

huurwoningen aan statushouders worden toegewezen. Opvang in hotel en 

doorstroming naar pensions of omgebouwde kantoorruimte is de enige oplossing. 

Op deze doorstroming moeten we het accent leggen. Hopelijk worden door 

landelijke ingrepen de aantallen teruggebracht. 
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De plaatsing van nieuwe statushouders die we verplicht moeten opvangen, willen 

we niet in onze sociale huurwoningen. Die huizen moeten naar onze eigen inwoners 

die daar vaak heel lang op wachten. Dat betekent doorstroming statushouders naar 

kamers en pensions. Westland Verstandig is voorstander van het ombouwen van de 

Van Herk-kantoren aan de Tiendweg tot kamers en daarin deels statushouders 

huisvesten, deels jongere starters en deels Westlanders zonder dak boven het 

hoofd. We lossen dan een aantal vraagstukken op en onze sociale huurwoningen 

worden daardoor beschikbaar gehouden voor onze inwoners. De exploitatie van het 

hotel moet anders. Nu moet er te veel geld bij. Hoe staat het met het voornemen 

van het College? 

 

De Gemeente houdt fors geld over voor de huisvesting van Oekraïners en met dat 

geld kan de opvang van statushouders bekostigd worden. Zie het overzicht bij de 

jaarstukken 2023. Welke wijzigingen stelt het College voor: denkbaar is de 

oprichting van een aparte B.V. zoals destijds bij aankoop werd aangegeven, 

vermindering dienstenaanbod in hotel, evt. hotel anders inrichten, maar dan zal 

eerst de doorstroming moeten plaatsvinden.  

 

34. Fitpark 

Hoe staat het met de voortgang Fitpark in Heenweg. Als dat geen voortgang krijgt, 

wat doet de Gemeente in de tussentijd met het Open huis.  

 

35. Goedkope woningen realiseren in 2025 

Gelukkig heeft het College recent extra goedkopere huizen gepland op diverse 

locaties. Onder meer bij rotonde ABC, in De Lier op twee locaties. Welke soortgelijke 

plannen zitten nog in de pijplijn en is het College bereid daarover snel initiatieven te 

gaan nemen?  

 

36. Wateringen-Noord 

Hoe staat het met Wateringen-Noord? Dit is het bewijs dat ontwikkeling door derde 

ontwikkelaars vooral vertraging oplevert en blijkbaar de Gemeente het nakijken 

heeft en volstrekt afhankelijk is voor wat er bebouwd wordt en wanneer. 

 

37. Onderhoud door de buurt 

Westland Verstandig is voor het overnemen van bepaald beheer in de buurten door 

onze inwoners. Dat is ook een punt in het coalitieakkoord. Wat gaat het College 

doen om daar meer respons voor te vinden in Westland.  
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38. Legalisering Oude Strijdigheden 

Westland Verstandig meent dat het coalitieakkoord uitgevoerd moet worden op het 

vlak van handhaving. Na LOS 1 en LOS 2 en de plattelandswoningen moet de 

volgende stap gezet worden nl. versoepeling van de beslisboom. Zie pag. 11 van 

het coalitieakkoord. Wanneer komt het College met concrete voorstellen? Nu nog 

lang niet alle categorie woningen (niet noodzakelijk uit te plaatsen en mogelijk niet 

uit te plaatsen) zijn aangemeld, zal er nog wel een LOS 3 voorbereid moeten 

worden. Gaat dat gebeuren? Ook op dit punt zal de Provincie betrokken moeten 

worden. Gaat het College dat doen en hoe? 

 

39. Specifieke maatregelen 

Er is € 180.000 nodig en dat 4 keer voor positionering. Wat is de strategie en waar 

wordt het geld aan besteed? Is dit echt nodig? 

 

Westland Verstandig is minder enthousiast over de opbrengsten van de eerdere 

Westland Agenda’s. Gelukkig concludeert ook het College dat niet alle projecten 

geslaagd waren. Dit is wel waar, maar als dit de conclusie is dan zal daar toch eerst 

gekeken moeten worden naar nut en noodzaak van deze vorm van subsidie voordat 

we verder gaan met het uitdelen van geld. Waarom € 250.000,-- per jaar?  

 

De WOS dient in stand te blijven. Wel dienen waarborgen te komen. Blijft het bij 

€ 200.000,-- en hoelang is het nodig. Wanneer komt de bijdrage van het Rijk? 

 

40. Waterkwaliteit 

We vroegen al eerder om de resultaten van de Taskforce die doende is de 

waterkwaliteit te verbeteren. De Gemeente stopt er heel veel euro’s in en het is 

goed te bezien welke resultaten er zijn voor de waterkwaliteit. Tot nog toe blijft de 

Westlandse waterkwaliteit slecht! 

 

41. Verzoeken / Vragen 

- Hoe staat het in ‘s-Gravenzande met de bouw van een hal voor 

Ondo/voetbal, we zien daar geen bedrag voor. Waarom niet? 

- Gelukkig wordt wel een inhaalslag gemaakt met speeltoestellen. Wellicht 

meenemen een klein park voor ouderen.  

- Er wordt maar een klein bedrag uitgegeven voor verkeersveiligheid. Moet dat 

niet meer zijn? Is in Westland een groot vraagstuk. 

- Wat gaan we doen in de Noviteit voor de € 2.250.000,-- in 2025? 
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- Ook is Westland Verstandig een voorstander van WNT-web en de voortgang 

daarvan na 2025. Het College dient snel duidelijkheid te geven.  

 

42. De bedrijfsvoering, formatie en loonsom zullen in de begroting 

2025 kritisch bekeken dienen te worden 

We zien steeds dat er erg hoog wordt begroot. Zie de jaarrekening 2023: begroot 

na wijziging € 82.5 miljoen en uitgegeven € 75 miljoen. Begroot 965 fte en echt in 

2023 879 fte. Onder het P-budget valt ook de inhuur externen voor € 10.7 miljoen 

en onder het materieel budget vallen bijna € 13 miljoen. Dus totaal bijna € 24 

miljoen voor externen. Zie de jaarrekening 2023 pag. 160 en 161. Westland 

Verstandig meent dat dit echt anders moet. Starten met reëler begroten en echt 

werken aan het terugdringen van de hoeveelheid externen. Dat vindt Westland 

Verstandig echt een belangrijk punt wat we in de begroting 2026. terug willen zien 

komen.  

 

43. Afval 

Het ophalen van ons afval verloopt nu veel beter dan in de vorige bestuursperiode. 

Westland Verstandig heeft er vertrouwen in dat het nieuwe contract met HVC tot 

verbeteringen in alle opzichten leidt. Aandacht vragen we wel nog voor de 

verzamelbakken in onze dorpen waar nog wel eens door bijzettingen een troep kan 

ontstaan. Sneller acteren bij meldingen van een dergelijke situatie is dan nodig. De 

gehele oppositie voorspelde dat de afvalstoffenheffing bij het niet meer inzamelen 

met gele zakken aan de lantaarnpalen omhoog zou schieten. Dat bleef uiteraard uit. 

 

Hoe staat het met de automatische meldingen als een container vol is.  

 

44. Fietsenstallingen 

Gelukkig zijn we met de bewaakte fietsenstalling bij ter Heijde. Waar blijft een 

dergelijke voorziening bij de ander strandopgangen zoals slag Beukel. Onze 

inwoners vragen daarnaar.  

 

45. Bibliotheek 

Westland Verstandig onderschrijft de opmerkingen op pag. 2 over de Bibliotheek. 

Westland Verstandig vindt met name de aanpak van de laaggeletterdheid in 

Westland belangrijk. Meerdere keren hebben we al gevraagd naar de resultaten, 

maar daar krijgen we maar geen antwoord op. We realiseren ons dat dat lastig te 

meten is, maar toch als we als Gemeente daarop inzetten dan is het wel goed te 

weten wat er bereikt wordt.  
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46. Scholenbouw 

Het bouwen van nieuwe scholen is belangrijk, het College is steeds optimistisch over 

de tijdsplanningen voor de bouw van de Expeditie, de Hoogvlieger en gymzaal ISW 

Sweelincklaan. Toch maken we ons zorgen daarover. 

 

Bij de Hoogvlieger zal eerst nog een oplossing gevonden moeten worden voor de 

verplaatsing van de Schietvereniging die weliswaar bereid is te verhuizen, maar 

waar nog geen overeenstemming is over de financiële gevolgen. De andere twee 

plannen / Expeditie en Gymzaal zullen alleen snel kunnen plaatsvinden als aan 

ruijmtelijke bezwaren van omwonenden (enigszins) tegemoet gekomen zal gaan 

worden. Westland Verstandig vindt dat beide plannen ruimtelijk beter ingepast moet 

worden en dat aan klachten van buurtbewoners de juiste aandacht gegeven moet 

worden. Hoe gaat het College dat doen?  

 

47. Verenigingen 

Wanneer worden de wensen van onze verenigingen in beeld gebracht? Hoe krijgen 

we gelijke monniken gelijke kappen. Zo heeft KMD dringend behoefte aan een 

nieuw kunstgrasveld. Wanneer komt dat aan de beurt? 

 

48. Kosten gemeentehuizen 

We zien dat de twee halve gemeentehuizen de Gemeente per week ruim  

€ 85.000,-- kosten naast extra dubbele kosten beveiliging, bodes etc. Dit is 

natuurlijk een gevolg van onverstandige keuzes in het verleden. Het College zou 

nog inzetten op verlaging van de diverse te betalen vergoedingen, maar we zien 

daar nog geen resultaat van. Moeten we met deze oplopende kosten de komende 

20 jaar rekening houden?  

 

49. Sociaal Domein 

De WMO-voorzieningen blijven in stand en zal enkel door efficiënter te werken 

minder geld uitgegeven worden. Ook zullen preventieve maatregelen die eerst ook 

geld kosten, op termijn tot geldbesparingen leiden. Kan het College enkele 

voorbeelden van beide plannen noemen?  

 

Het sociaal domein blijft onzeker en Westland Verstandig kan zich vinden in de wijze 

waarop getracht wordt de kosten beheersbaar te krijgen. Westland Verstandig 

meent dat geen versobering van de voorzieningen mag plaatsvinden. Effectiever 

werken en preventieve maatregelen wel. We vroegen nog wat de financiële 

inschatting is voor in Westland het abonnementstarief wordt afgeschaft in 2026. Het 
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College geeft aan dat ze daar geen antwoord op kunnen geven. Dat zou toch te 

berekenen moeten zijn.  

 

Voorts willen we de WMO op 130% handhaven en ook de overige percentages voor 

minima die nu gelden.  

 

50. Uitbreiding De Kreek 

Westland Verstandig is verheugd over het voornemen van De Kreek om uit te 

breiden en dat ze plannen maken. Zie WV-09. Westland Verstandig vindt dat de 

Gemeente alle medewerking dient te geven en de regels soepel dient toe te passen. 

Zo snel als mogelijk zouden meer verpleeg- / zorg- / crisis- / kortdurend 

verblijfbedden moeten komen.  

 

51. Kosten handhaving buitengebied 

We lezen in het antwoord van WV-08 dat handhaving in het buitengebied nog 

€ 1 miljoen kost. We vinden dit nutteloos en zinloos. Na LOS 2 zou gewerkt worden 

aan verdere versoepeling, bijv. door bijstelling van de beslisboom, het actualiseren 

van het Werkboek van ca. 10 jaar geleden en het bijstellen van de status van 

bewoners die een persoonlijk overgangsrecht kregen. Wanneer gaat het College de 

volgende stappen zetten?  

 

52. Slotopmerkingen 

- Waarom geen beperkt aantal tijdelijke woningen op het perceel aan de 

Zuidgeestlaan. Het antwoord op WV-12 houdt dat af. We begrijpen niet 

waarom nu het perceel van de Gemeente is en met derden nog geen 

afspraken gemaakt werden.  

 

- Westland Verstandig vindt dat de voortgang van Wateringen-Noord te lang 

op zich laat wachten. De start eind 2026 is niet wat we verwachtten. De 

komst van 120 woon-zorg-eenheden stemt ons wel blij, maar ook die 

eenheden zijn sneller nodig. Hetzelfde geldt voor Monster-Noord en de bouw 

van 350 betaalbare woningen. Die zouden toch daar sneller geplaatst 

moeten kunnen worden. Wat is de oorzaak van deze te lange doorlooptijd? 

 

- Te hard rijden is op veel wegen in Westland een probleem. Smileys helpen 

om dat tegen te gaan. Er zullen dus zoveel als mogelijk smileys geplaatst 

moeten worden. Het antwoord op WV-17 lijkt tegenstrijdig. Er zijn genoeg 

smileys, maar er is wel soms een wachtrij. Hoe kan dat?  
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- Westland Verstandig is wel ingenomen met de realisering van 110 nieuwe 

sociale huurwoningen voor starters en 210 bereikbare koop zoals het College 

aangeeft. Er is dus wel een begin gemaakt en nu doorgaan.  

 

- Westland Verstandig pleit al heel lang voor veiliger en betere fietspaden. In 

WV-18 geeft het College aan dat de tegels vervangen gaan worden op tal 

van fietspaden (Zwethlaan, Poelkade, Grote Achterweg, Galgeweg, Dijkweg, 

Heenweg en Wenpad). Wordt dit kortgesloten met de omwonenden en 

wanneer de overige fietspaden?  

 

- Groepswonen is een voorbeeld van initiatieven die snel tot resultaat moeten 

leiden. Te lang wordt dat nu gepoogd. 

 

- Westland Verstandig is voor een doelmatig tijdelijk ander gebruik van kassen 

als deze niet meer voor het telen van gewassen gebruikt worden. Aan 

gebruik voor moestuinen door inwoners bestaat grote behoefte. Eerder 

diende Westland Verstandig daarvoor al een motie in, er zou beleid komen 

en een aantal initiatieven zijn al zeer succesvol. Westland Verstandig meent 

dat er een gedoogbeleid moet komen onder voorwaarden voor dit gebruik. 

Dus geen eisen voor tijdelijke vergunningen, maar op een eenvoudige wijze 

inpassen. Waar blijft het beleid, want de indruk bestaat dat nu alles veel te 

lastig gemaakt wordt en dat is niet nodig en wenselijk. Recent lazen we in 

het AD weer een artikel over de tuin van Gaia en de perikelen rondom de 

vergunningverlening. Niet doen, maar praktische insteek kiezen, zeker voor 

kleinere kassen die anders niet anders gebruikt kunnen worden. Het gebruik 

als moestuin zal op zeker toekomstige reconstructie niet onmogelijk maken, 

want het gebruik als moestuin zal snel beëindigd kunnen worden.  

 

- Ook het tijdelijk gebruik onder voorwaarden van kassen voor het stallen van 

caravans is wat Westland Verstandig betreft acceptabel. Nogmaals alles is 

beter dan langdurige leegstand. Ook op dat punt vinden we dat er beleid 

moet komen. 

 

- Westland Verstandig is het eens met de bestrijding van de ondermijning en 

dat daarvoor geldelijke middelen worden begroot. Daarnaast moeten wel 

ook de andere politietaken op orde zijn. Verkeersveiligheid en voldoende 

aangiftemogelijkheden, maar ook actie vanuit de Politie op aangiftes zijn erg 

belangrijk. Hetzelfde geldt voor overlast van hangjongeren. Onze inwoners 

menen veelal dat dat niet goed geregeld is. Wat gaat daar aan veranderen?  
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- Asielzoekers willen we niet naar Westland halen. Huisvesting van 

statushouders en Oekraïners legt al een hoge druk op ons beschikbare 

woningenbestand. Concreet hebben we geen huisvesting voor asielzoekers 

en de voorzieningen die nodig zijn hebben we in Westland ook niet. 

 

- Westland Verstandig is niet zo een voorstander van de financiële uitgaven 

voor branding, positionering, internationalisering en Westland Agenda. De 

Westlandse bedrijven zijn bedreven in marketing wereldwijd en die doen dat 

al jaren. De Gemeente moet dat op een bepaalde wijze faciliteren en de 

Gemeente moet zelf zo weinig mogelijk ondernemen. Westland Verstandig is 

voor Westland als sterk merk, maar acht pleisters plakken door de Gemeente 

niet de weg om dat zelf te bereiken. We zullen wel akkoord gaan met deze 

bedragen in de begroting, maar we willen wel weten waar de bedragen aan 

uitgegeven worden. Hetzelfde geldt voor de Westland Agenda. Daarvoor zal 

een andere opzet gekozen moeten worden en alleen dan als er geen andere 

financiën zijn en de activiteit een bijdrage levert aan een beter Westland. 

 

53. Moties 

We voegen bij 19 moties en per motie een korte toelichting. 

 

54. Een woord van dank 

Een woord van dank aan de medewerkers en College voor de voorliggende 

begroting. Voor 2025 kan deze op onze instemming rekenen. 

 


